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Inzameling elektro-afval  -  Stand van zaken

In 2016 verzamelden alle inwoners van het land, via het Recupel-netwerk, in totaal bijna 
115.000 ton oud elektro in. Goed voor zo’n 10,2 kilogram per inwoner. Nooit eerder werd 
zoveel elektro ingezameld, maar toch moet en kan het nog beter. Want tegen 2019 moet 
we een tandje bijsteken, aangezien alle lidstaten van de Europese Unie dan 65 procent 
van hun elektro-afval moeten inzamelen voor hergebruik of recyclage. Op dit moment is 
dat in België 40 procent. 

Volgens Recupel zal samenwerking de sleutel tot succes zijn. Samenwerking tussen alle 
maatschappelijke actoren in het verhaal: van recyclers tot inwoners en bedrijven. En bij 
die laatste categorie, de bedrijven, ziet Recupel nog een winstmarge. Immers, één van 
de belangrijke uitdagingen is de registratie en recyclage van bedrijfsmatig elektro-afval.  

1. Hoe verhoudt Vlaanderen zich binnen de Belgische constellatie als het gaat over de 
inzamelcijfers van Recupel? Zit Vlaanderen op schema om in 2019 de Europese 
doelstelling binnen te halen en welke beleidsmaatregelen stelt de minister voor?

2. Welke initiatieven werkte de minister reeds uit om ook binnen de bedrijfswereld de 
inzameling en de recyclage van elektro-afval te optimaliseren? Welke nieuwe 
initiatieven mogen we op korte termijn verwachten?
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1. In 2016 werd in Vlaanderen 77.245 ton AEEA ingezameld, terwijl er 167.840 ton EEA 
(raming) op de markt kwam. Dit komt neer op een inzamelpercentage van 46% of een 
gewicht van 11,92 kg/inwoner. We behalen dus ook dit jaar een hoger 
inzamelpercentage dan de andere gewesten. 
De Vlaamse overheid werkt mee aan het project “Horizon 2020”. Een eerste stap 
hierin is te komen tot een betere monitoring. De hoeveelheid EEA die op de markt 
gebracht wordt, zal nauwkeuriger worden bepaald. Ook de inzamelaars en verwerkers 
worden nog beter betrokken om de bestaande afvalstromen vollediger in kaart te 
brengen. Vaak krijgt AEEA nu al een milieuconforme verwerking, maar wordt het niet 
gerapporteerd in de inzamelcijfers. Het inzamelnetwerk van Recupel zal blijvend 
uitgebreid en geoptimaliseerd worden. 
Vanaf 2018 worden aan alle verwerkers van AEEA dezelfde strenge regels opgelegd als 
aan Recupel, wat meer verwerkers zal aansporen bij Recupel aan te sluiten. We 
verstrengen ook de regels voor de export van tweedehands EEA. De uitvoerder van 
tweedehands toestellen zal moeten kunnen aantonen dat het wel degelijk om geteste 
en werkende toestellen gaat, niet om afval. De verpakking en de stapeling moet ook 
zo gebeuren dat hergebruik niet in het gedrang komt. 

2. Bedrijven moeten 18 fracties apart inzamelen, waaronder AEEA. Met een grootschalige 
campagne, in samenwerking met diverse betrokkenen, willen we een impuls geven 
voor een verhoogde inzameling. Daarnaast wordt bekeken hoe we op 
bedrijventerreinen meer collectieve inzamelingen van selectieve fracties kunnen 
bevorderen. Recupel on Tour PRO en de ervaringen daaromtrent zullen als 
inspiratiemateriaal meegenomen worden voor nieuwe acties op bedrijventerreinen. 
Hiermee willen we ook de selectieve inzameling van klein elektro bij bedrijven een 
impuls geven. 


